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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Magyar idősgondozó munkavállalók Németországban.
Mit lépett a kormány? " 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
2021-ben  a  Német  Szövetségi  Munkaügyi  Bíróság  kiemelten  jelentős  döntést  hozott,  amikor
megállapította, hogy a Németországban munkát vállaló, vendégmunkás idősgondozók is jogosultak
a mindenkori német minimálbérre. Az tudvalévő, hogy az egyre elöregedő német társadalomban
igen nagy szükség van a vendégmunkás idősgondozókra.  Egyes becslések szerint közel 600 ezren
dolgoznak  az  ápolási,  idősgondozási  munkákban  illegálisan,  túlnyomó  többségük  kelet-európai
vendégmunkás  és  közel  95  százalékuk  nő.  Tudjuk  azt  is,  hogy  rengeteg  magyar  vállal
idősgondozási  munkát  Németországban  többnyire  munkaerő-kölcsönző  és  közvetítő  cégeken
keresztül,  akik  viszont  a  már  a  mindennapi  megélhetést  veszélyeztető  jutalékot  szedik  be  a
munkavállalás feltételeként.
 
2021-ben kifejezetten kértem, hogy a kormány kiemelten foglalkozzon a német bíróság döntésével.
Kértem többek között azt is, hogy vegyék fel a kapcsolatot a német kormánnyal, és számszerűsítsék
pontosan  hány  magyar  munkavállalónak  keletkezett  egyedi  követelése  a  bírósági  döntés  miatt,
valamint,  hogy  járjanak  el  mind  az  EU  vezetésénél,  mind  pedig  a  német  kormánynál,  annak
érdekében, hogy a magyar munkavállalók is ugyanabban az anyagi juttatásban részesüljenek, mint a
német kollégáik.
 
Lassan három év telik el,  de még mindig nem tudjuk, hogy a kormány felvette a kapcsolatot a
német  kormánnyal,  összesítette-e  a  magyar  munkavállalók  követeléseit,  nyújt-e  valamilyen
formában jogvédelmet nekik, illetve hogyan törekszik a munkaerő-közvetítő cégek tekintetében a
szabályozások újragondolására.
 



Erre tekintettel kérem szíveskedjen tájékoztatni, hogy felvették-e az ügyben a kapcsolatot a német
kormánnyal,  illetve  kérem szíveskedjen  megküldeni,  hogy az  Önök nyilvántartása  szerint  hány
magyar munkavállaló fordult egyedi követeléssel a német bíróságokhoz.
 
Válaszát és tájékoztatását előre is köszönöm.
 
Üdvözlettel:
 
Ungár Péter
LMP
 
Budapest, 2023.04.20.
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